
Til Sandersvigforeningen. 

     Den 19. april 2017 

Forslag til punkt til generalforsamlingen. 

 

Fremskyndelse af kloakering for Sandersvig. 

Generalforsamlingen ønsker, at Sandersvigforeningen tager kontakt til Haderslev kommune og i et 

samarbejde med dem forsøger at få gennemført kloakeringen hurtigst muligt. 

Begrundelse for at Sandersvigforeningen skal gå aktivt ind i sagen: 

Da lokalplanen blev lavet i 1970´erne blev det samtidig besluttet at gå i gang med kloakering i løbet af få år. 

Da vi på Sandersvig Strandvej nr.  4 i 1978 fik bygget vores hus fik vi lavet en ”midlertidig” kloaktank, da 

familien dengang fik oplyst, at der kom kloakering i løbet af ca. 2 år. Det er ikke sket endnu! Til oplysning 

koster det over 1000 kr.  at få tømt en 3 m
3
 tank!  

Natura 2000 planerne for renholdelse af Lillebælt sikrede, at al direkte udledning skulle være afsluttet 

senest 31.12.2015. Direkte udledning er også via sivanlæg, der er tættere end 25 meter fra vandløb, dræn 

m.v. Dvs. at det meste af Sandersvig har en dårlig indvirkning på Lillebælt og dermed vores badevand. Mest 

grelle eksempel er toiletvognen, hvor der var helt direkte udløb. 

Vi ønsker at kunne bevare vores badevand med ordentlig badevandskvalitet – skiltene viser nu, at vi ikke 

må bade tæt på udløbene, da der er forurenet! 

Vi ønsker også at fastholde muligheder for at kunne udbygge, lave renoveringer og andre ønsker at kunne 

sælge deres huse. Der er for tiden mange huse, der har ligget til salg længe, og sikkert andre der ikke vil 

sætte til salg, da de godt ved, at der ikke er let at sælge lige p.t. 

Situationen lige nu er, at alle venter på hinanden. Storparcelejerne venter på, at andre tager initiativ, 

grundlejerne venter på storparcelejerne, grundejerne af enkeltgrunde kan ikke gøre noget osv. Kommunen 

og Provas afventer grundejerne osv. 

Ingen er i tvivl om, at der i løbet af nogle få år sker en kloakering i Sandersvig. Den burde være sket før 

udgangen af 2015.  Så spørgsmålet er ikke om der skal kloakeres, men hvornår.  Derfor mener vi, at det er i 

alles interesse at få det overstået så hurtigt som muligt, så vi kan komme videre med de ting vi ønsker for 

vores dejlige sommerhuse ved vores dejlige Sandersvig. 

Derfor ønsker vi, at Sandersvigforeningen tager initiativ til at få gang i kloakeringen ved kontakt til 

kommune og Provas, og hvem der kan støtte at kloakeringen fortsætter hurtigst muligt.  

Med venlig hilsen 

Tove Nissen, Arne Muurholm, Agnete Muurholm, Halfdan Muurholm og Asger Muurholm. 
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PS.  Hvis Sandersvigforeningens bestyrelse selv tager punktet på dagsordenen, kan vi evt. trække forslaget 

igen. 


